
خبر کوتاهاخبار
شهردار تهران اعلام کرد:

نیاز ضروری به۳ هزار واگن برای متروی تهران

معاون شهردار تهران:آماری از تعداد کف خواب ها در تهران نداریم

تدبیر شهرداری برای مسافرانی که در ترمینال ها می خوابند

عضو کمیته علمی کشوری کرونا:

زمان رسیدن به آمار مرگ ومیر دو رقمی قابل پیش بینی نیست

در  مترو  خط   ۷ برای  گفت:  تهران  شهردار 
تنها  که  داریم  نیاز  واگن  هزار   ۳ به  میزان  کمترین 
۱۵۰۰ دستگاه واگن آن موجود است و از این تعداد 

۳۶۰ واگن خراب و از سرویس دهی خارج شده اند.
علیرضا زاکانی شهردار تهران در نشست شورای 
به  بنده  گفت:  پایتخت  گانه   ۲۲ مناطق  شهرداران 
تبریک  را  )ع(  امام حسن عسگری  میلاد  نوبه خودم 
و  امکان  ما  برای  ایام  این  امیدوارم  و  می کنم  عرض 
ظرفیتی خاص ایجاد کند که در خدمت گذاری خود 

به توفیقات اساسی دست پیدا کنیم.
از  یکی  من  نظر  به  داد:  ادامه  تهران  شهردار 
این جلسه  تهران  در شهرداری  ما  جلسات  مهم ترین 
است که باید در بازه های زمان مشخص تشکیل شود 
و بر اساس برنامه ریزی انجام شده این برنامه و جلسه 
به شکل ماهانه برگزار می شود تا میدان عمل خود را 
به شکل پیوسته برقرار کنیم و در ادامه در هر فصل 

نیز جلسه ای با حضور شهرداران نواحی برگزار شود.
شهرداران  با  امروز  جلسه  اهمیت  افزود:  زاکانی 
که  رسید  ذهنم  به  آنچه  و  بالاست  بسیار  مناطق 
خدمت شما عرض کنم این است که نوعی هم آفرینی 
و همت مشترک برای رسیدن به قله ها را با هم تجربه 

کنیم و شکل دهیم.
وی بیان کرد: ما در شهر تهران با موجودیتی مواجه 
هستیم که بنا به فرمایش رهبر انقلاب به مانند یک کشور 
است که نقشی تاثیر گذار روی کل کشور و حتی فراتر از 
مرزهای جغرافیایی دارد و ما در موضعی خدمت می کنیم 
که به تعبیری نوعی کانون جهان است زیرا بنا به فرمایش 
مقام معظم رهبری مسئولان در هر مسئولیتی که هستند 

باید آن نقطه را کانون جهان بدانند.
شهردار تهران ادامه داد: ما در چنین جغرافیایی 

وضع  جغرافیا  این  در  بالطبع  و  بریم  می  سر  به 
موجودی و سلسله موجودیت هایی داریم که به عنوان 
شهرداری  نهاد  و  شهروندان  شهر،  به  می توان  مثال 
اشاره کرد که ارتباط منطقی بین این ۳ ضلع باید به 

شکل متوازن ایجاد شود.
مشاهده  که  آنچه  شهر  بحث  در  افزود:  زاکانی 
می شود شهری است که به واسطه اقدام های انجام شده 
اقدامی مشخص شناخته  به  ندارد و  هویت مشخصی 
و  شمال  بین  عمل  در  که  داریم  شهری  نمی شود. 
جنوب، وجه اشتراک آن نبود هویت است و موضوع 
دیگر تبعیض بالا در بین شمال و جنوب و شهر است.

شهردار تهران با اشاره به بخشی از نواقص موجود 
پیاده را  پایتخت گفت: شهر ما ۱۲ هزار کیلومتر  در 

دارد که مناسب سازی نشده، شهر ما بی نظم است و 
تمام این موارد در قالب شهری دیده می شود که هیچ 

نسبتی با هویت و مردم ما ندارد.
زاکانی افزود: نگاه ما به اقدام های گذشته چوب 
این  و  نیست  فردی  سر  به  زدن  برای  کردن  درست 
اینجا  و  اقدام هاست  از  و عبرت  به شکل تشکر  نگاه 
می توانیم درباره اقدام های انجام شده قضاوتی داشته 
باشیم زیرا در ۴۲ سال گذشته تنها به کالبد و کمتر 
به روح شهر توجه شده است و امروز دست ما در حوزه 

روح شهر خالی است.
وی بیان کرد: امروز شهر نیازمند تحول در حوزه 
مثال  عنوان  به  و  است  افزاری  سخت  و  افزاری  نرم 
راه  آن  برای  می شود  نظمی صحبت  بی  به  ناظر  اگر 

حلی وجود دارد که باید بررسی شود. به عنوان مثال 
معاونت فنی و عمرانی شهرداری تهران در حال اصلاح 
با کمترین  نقاطی در پایتخت است که طول سفر را 
هزینه کاهش می دهد و این به نوعی آورده ای مثبت 

برای شهرداری است.
انقلاب اسلامی  ادامه داد: مبنای  تهران  شهردار 
دارد  رشد  امکان  نهایت  بی  تا  جامعه  که  است  این 
که نهایت آن جامعه مهدوی است که برای ما محقق 
نمی شود اما در حال حاضر جامعه و مردم در پایین تر 

از سطح اجتماعی قرار دارد.
از  یکی  در  خود  سخنرانی  به  اشاره  با  زاکانی 
محله های پایتخت گفت: روزی به محله مشیریه برای 
سخنرانی رفتم که فردی با لباس مندرس آمد و گفت 
فقیر هستم اما هیچگاه از فقر خودم ناراضی نیستم اما 
از تبعیض جامعه ناراضی هستم و می خواهم تاکید کنم 
مردم از تبعیض، بی انضباطی و بی اهمیتی به آنها ناراضی 
دچار  که  نخبگانی  و  ناراضی  ناراحت،  مردم  و  هستند 

سرخوردگی هستند وضع موجود جامعه امروز است.
شهردار تهران با اشاره به بدهی ۹۰ هزار میلیارد 
تومانی شهرداری تهران ادامه داد: برای ۷ خط مترو 
تنها  که  داریم  نیاز  واگن  هزار   ۳ میزان  کمترین  در 
۱۵۰۰ دستگاه واگن موجود است که از این عدد ۳۶۰ 
خارج شده اند.  دهی  از سرویس  و  است  واگن خراب 
همچنین به ۴ خط دیگر با ۲۰۰ هزار میلیارد تومان 

اعتبار نیاز است.
نگاه  وقتی  اتوبوسرانی  بخش  در  افزود:  زاکانی 
و  است  شده  خارج  رده  از  آن  عمده  بخش  می کنید 
وضعیت امروز سیستم به گونه ای است که هر دستگاه 
ده  زیان  میلیون   ۲۰ تا   ۱۵ ماهانه  فرسوده  اتوبوس 

است.

تهران  شهرداری  اجتماعی  و  فرهنگی  معاون 
گفت: آماری از تعداد کف خواب ها در تهران نداریم، 
اما در حال گردآوری هستیم و آمارهای متفاوتی را 
می شنویم که نمی توانم نسبت به صحت و عدم صحت 

آن اعلام نظر کنم.
و  فرهنگی  معاون  توکلی زاده«  امین  »محمد 
اجتماعی شهرداری تهران در پاسخ به این سوال که 
آیا آماری از تعداد کف خواب ها در تهران دارید یا خیر 

گفت: خیر، آماری ندارم. 
اطلاعات هم  گردآوری  اینکه  به  واکنش  در  او 
انجام نداده اید؟ گفت: این کار در حال انجام است و 
آمارهای متفاوتی را می شنویم که نمی توانم نسبت به 

صحت و عدم صحت آن اعلام نظر کنم. 
تهران  شهردار  اجتماعی  و  فرهنگی  معاون 
قرارگاه  تهران  که شهرداری  این سوال  به  پاسخ  در 
اجتماعی تشکیل داده است، آیا این افراد در قرارگاه 
اجتماعی جایگاه دارند یا خیر و در صورت پاسخ مثبت 
چرا اطلاعات آماری از آن ها در دسترس نیست؟ اظهار 
کرد: ما چند نوع خواب شبانه در بیرون از منازل داریم. 
یکی از آن ها مربوط به کسانی است که مسافرند و در 
اطراف ترمینال ها و راه آهن استراحت می کنند و باید 

برای این افراد یک تدبیری در نظر گرفت. 
توکلی زاده اضافه کرد: یک گروه افرادی هستند 
استراحت  بیمارستان ها  کنار  در  و  دارند  بیمار  که 
می کنند و برای آن ها همراه سراها را که از سال های 
گذشته موجود بوده، تدبیر کردیم و در این مدت نیز 
تلاش کردیم تا آن ها را سامان داده و کیفیت آن ها را 
ارتقا دهیم. معاون شهردار تهران اضفه کرد: اما یک 
اصل اساسی در همراه سراها وجود دارد که تاکنون 
رعایت نشده و شهر را دچار مشکل کرده است و از 
موضوع  این  که  کردیم  درخواست  حوزه شهرسازی 
جزو ضوابط شهرسازی لحاظ شود.  توکلی زاده در 
این باره توضیح داد: وقتی بیمارستانی ساخته می شود، 
باید از همان روز اول برای همراه سرا فکر چاره کرد. 
بیماری که مشکل بیماری و تامین هزینه های دارو 
را دارند، مشکل مضاعفی است که  و عمل جراحی 
خانواده بیماران جایی برای استراحت نداشته باشند. 
بیمارستان ها باید با این شرط ساخته شوند که در کنار 
آن ها برای همراه بیمارانی که از شهرستان به تهران 
می آیند و نیاز به مکان اقامت دارند، تدارک اولیه دیده 
شود. او اضافه کرد: برای مثال بیمارستان امام خمینی 
که می خواهد یک بیمارستان هزار تخت خوابی را در 

ماه های آینده افتتاح کند، از همین الان باید به فکر 
همراه سرا باشد. بیمارستان امام همین الان که هزار 
تخت خوابی نیست هم با مشکل اسکان همراهان بیمار 
روبرو است چه برسد به زمانی که افتتاح شود و این 
تعداد چندبرابر می شود. با صحبت هایی که با دانشگاه 
علوم پزشکی داشتیم اعلام شد خیری پذیرفته است 
که از زمین های اطراف مجموعه زمینی را تهاتر کنند 

و یک همراه سرا بسازد. 
توکلی زاده در ادامه گفت: نوع دیگر نیز مساله 
و  دارند  اعتیاد  که  است  افرادی  و  خواب ها  کارتن 
گرمخانه ها و مددسراها برای اسکان این افراد در نظر 
گرفته شده اند. اینها نباید در کنار همدیگر باشند، باید 
از همدیگر تفکیک شوند و مساله همراه بیمار، معتاد 

و کارتن خواب هر یک در جای خود پرداخته شود. 
او در پاسخ به این سوال که تاسیس گرمخانه های 
یا  و  شهر  در  شهری  مدیریت  دوره  این  در  جنرال 
حاشیه شهر دنبال خواهد شد؟ اظهار کرد: در مجموعه 
منزل  که  نپسندیم  است  ممکن  شهرداری  خدمات 
مسکونی ما کنار یک بیمارستان یا آتش نشانی باشد 
در حالی که همه ما به این خدمات ضروری شهری 

نیاز داریم. 

توکلی زاده افزود: باید حدی از این را بپذیریم 
برای  باید  و  دارد  وجود  شهر  در  ضرورتی  اگر  که 
که  جایی  تا  موظفیم  کنیم،  فراهم  را  امکانی  آن 
را  امکانی  و  دهیم  کاهش  را  تزاحم  این  می توانیم 
فراهم کنیم که مردم زندگی ساکت، آرام و راحتی 
را داشته باشند. مردم هم باید بپذیرند و با کمک 
خودشان این موضوعات حل شود تا کمتر نیاز باشد 
که این فضاها را ایجاد کنیم. اگر همت مردم محلی 
و خیریه ها پای کار باشد بسیاری از این موضوعات 

به مددسراها و گرمخانه ها نمی رسد. 
معاون شهردار تهران گفت: وقتی نتوانستیم این 
موارد را با هم حل کنیم به این نقطه رسیدیم که نیاز 
به تاسیس گرمخانه پیدا می کنیم، اما الان در این نقطه 
هستیم که نیاز داریم مددسراها را ایجاد کنیم و اگر 

این کار را انجام ندهیم دچار مشکل می شویم. 
گرمخانه  ایجاد  سیاست  اینکه  به  پاسخ  در  او 
باید  گفت: حتما  می کنید؟  دنبال  را  مرکز شهر  در 
مکان یابی شود که مورد مزاحمت کمتری برای مردم 
داشته باشد. در ساختار گرمخانه ها و طراحی آن ها 
می شود کارهایی را انجام داد که کمترین زحمت را 

برای مردم داشته باشد.

نسبتا  کرونایی  کرونا گفت: وضعیت  علمی کشوری  کمیته  عضو 
باثبات و در سطح بالایی از ابتلای روزانه است، بطوری که همین دیروز 

)شنبه( در حدود چهار هزار مبتلا داشتیم.
»مسعود یونسیان« عضو کمیته علمی کشوری کرونا در ارتباط با 
علل ناهماهنگی روند شیوع بیماری کرونا در استان های کشور به خبرنگار 
ایلنا گفت: همانطور که برخی کشورها روند افزایشی و برخی کشورها 
روند کاهشی یا ثابت دارند، بیماری از مرزهای سیاسی و قراردادی تبعیت 
نمی کند. به همین ترتیب در کشور بزرگی مانند ایران، بسیار طبیعی و 
منطقی است که استان ها بسته به آب و هوا و شرایط، وضعیت متفاوتی 

داشته باشند.
او با بیان اینکه نمی توان دراین ارتباط اظهارنظر کرد که در مجموع 
شرایط به چه سمتی حرکت می کند و  به سمت کاهش مستمر یا افزایش 
آمار پیش می رویم، افزود: کما اینکه طی دو، سه هفته چندین بار افزایش 
خفیفی داشته ایم، اما بعد از آن دیدیم که دوباره موارد ابتلا کاهش پیدا 

کرده است.
یونسیان گفت: هنوز وضعیت کل کشور رو به کاهش است و تقریبا 
استان های ما به دو دسته تقسیم می شوند، یکی استان هایی که درحال 
روند کاهشی کرونا هستند و دیگری آن هایی که در وضعیت نسبتا ثابتی 
افزایشی به آن معنا را در کشور نداریم. لذا به نظر  قرار دارند و هنوز 
می رسد که با وضعیتی نسبتا باثبات با شیب بسیار کم کاهشی مواجه 
هستیم، اما مسالهٔ مهم این است که این وضعیت نسبتا باثبات در سطح 
بالایی از ابتلای روزانه است، یعنی همین روز شنبه در حدود چهار هزار 

مبتلا داشتیم.
او افزود: اگر ما همین را در سطح کمتر از روزی هزار نفر مورد جدید 

داشتیم، خیالمان بسیار راحت تر می شد و سریعتر به مرگ های دورقمی 
می رسیدیم. البته با همین شرایط هم انتظار داریم طی چندهفته آینده 
تعداد مرگ و میر در کشور دو رقمی شود، اما اینکه دقیقا چه روزی 
خواهد بود قابل پیش بینی نیست و همینطور آغاز  موج ششم که بالاخره 
نمی شود شروع آن را رد کرد، به هیچ وجه قابل پیش بینی نیست و 

حداقل من امکان پیش بینی آن را ندارم.
او در پاسخ به این سؤال که آیا مقابله با ورود سویه های جدید از طریق 
غربالگری در مرزها ممکن است، گفت: فکر نمی کنم توانایی تشخیص 
را داشته باشیم. موقعی می توانیم این را بفهمیم که از همه افراد که از 
مرز وارد می شوند، تست پی سی آر بگیریم و بعد آنها را مورد توالی یابی 
ژنتیکی هم قرار بدهیم. این به نظر شدنی نیست و تجربه نشان داده است 
که در موارد قبلی هم ما متاسفانه نتوانسته ایم چنین کاری کنیم. یونسیان 
گفت: بر روی کاغذ و شعار ممکن است، اما در عمل ما نه تعداد کیت های 
لازم و نه هزینه ی آن را داریم که همه این موارد را تشخیص دهیم و نه 
شدنی است که مرزها را ببندیم.تنها کاری که می توانیم انجام دهیم این 
است که مردم را به واکسیناسیون تشویق کنیم، سعی کنیم افرادی را که 
هنوز با واکسن مخالفت دارند، توجیه کنیم و کسانی که به غلط با واکسن 

مبارزه می کنند را اگر از روی ناآگاهی است، آگاه کنیم.
او افزود: آن هایی هم که غرضی در کارشان است، به نظر من مقامات 
قضایی باید با آنها برخورد کنند. به این دلیل که تنها راه مؤثر و نسبتا کم 
هزینه برای مقابله این است که با افزایش پوشش واکسیناسیون، خودمان 
را آماده کنیم. نکات پیش گیرانه و بهداشتی نیز طبیعتا باید انجام شود، اما 

تجربه نشان داده است که موثرترین کار واکسیناسیون است.
عضو کمیته علمی کشوری کرونا در پاسخ به این سوال که باید چه 

سیاستگذاری برای افزایش حساسیت مردم به رعایت پروتکل ها صورت بگیرد، 
گفت: توصیه به تنهایی کافی نیست و باید با موارد عدم رعایت پروتکل ها 
برخورد کنیم. تجربه نشان داده است که شاید یکی از موثرترین مداخلات 
برخورد با موارد تخلف است که ما تقریبا به آن معنا چنین چیزی نداریم. اگر 
بحث آگاهی بود، به اندازه کافی آگاهی رسانی صورت گرفته است. در مساله 

رعایت پروتکل، فقط زدن ماسک نیست.
مانند  دارد،  وجود  نیز  دیگر  موارد  از  بسیاری  گفت:  ادامه  در  او 
جلوگیری از ازدحام در فضاهای بسته و این برخورد باید بدون رعایت 
هیچ تعارف و رودربایستی باشد. اگر چنین کاری انجام دهیم، آن وقت 
می توانیم امید داشته باشیم که مردم رعایت کنند. وگرنه به نظر می رسد 
با توصیه و خواهش و آگاهی رسانی به تنهایی نتیجه ای نخواهیم گرفت. 
تشدید مقررات و برخورد با کسانی که پروتکل ها را رعایت نمی کنند، 

می تواند راه حل ما باشد.

سردار مقیمی خبر داد؛
کشف زمین خواری ۲۴۳ میلیاردی و 

دستگیری ۵ متهم
رئیس پلیس امنیت اقتصادی ناجا از کشف 
۲۷۶ هکتار زمین خواری به ارزش بیش از ۲۴۳ 
میلیارد ریال طی یک ماه گذشته در کشور خبر داد.
سردار محمدرضا مقیمی در تشریح جزئیات 
این خبر اظهار کرد: در راستای مقابله و مبارزه 
جدی با جرایم اقتصادی به ویژه مقابله با زمین 
خواری طرح عملیاتی مبارزه با جرایم اقتصادی 
با انجام کارهای اطلاعاتی و پلیسی در دستور کار 

این پلیس قرار گرفت.
استعلام های  و  بررسی ها  با  افزود:  وی 
به  غیرقانونی  متصرفه  زمین های  گرفته  صورت 
میزان ۲۷۶ هکتار از افراد سودجو و اخلالگر که 
زمین های ملی را با شیوه و شگردهای گوناگون 
از قبیل تسطیح، شخم، احداث بنا، غرس درخت 
طی  بودند  درآورده  خود  تصرف  تحت   … و 
و  شناسایی  کشور  سطح  در  گذشته  ماه  یک 
ناجا  اقتصادی  امنیت  پلیس  رئیس  شد.  کشف 
قضائی،  مراجع  هماهنگی  با  اینکه  به  اشاره  با 
کرد:  خاطرنشان  شد،  ید  خلع  موصوف  اراضی 
کارشناسان، ارزش زمین های مورد نظر را بیش 
مقام  کرده اند.این  برآورد  ریال  میلیارد   ۲۴۳ از 
رابطه  این  در  کرد:  خاطرنشان  انتظامی  ارشد 
تشکیل  با  اعتراف  از  و پس  متهم دستگیر  پنج 
پرونده برای سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی 
ضمن  خاتمه  در  مقیمی  شدند.سردار  معرفی 
تقدیر و تشکر از همکاری خوب هموطنان گفت: 
پلیس امنیت اقتصادی با آمادگی کامل هیچ گونه 
زمین  و  اخلالگران  و  سودجویان  به  اجازه ای 
خواران برای ادامه جرائم شان نمی دهد و بدون 

هرگونه مماشاتی با آنان برخورد می کند.

عمرانی اعلام کرد؛
وجود ۳۰۰ تن سرم در گمرک شهریار 

از سال ۹۵
گفت:  کشور  کل  دادستان  قضائی  معاون 
داروییِ گمرک شهریار  از بخش  بازدیدی که  با 
که  سرم  تن   ۳۰۰ که  بود  تأسف  جای  داشتیم 
از سال ۹۵ وارد کشور شده بود و حداکثر ظرف 

پنج ماه باید فروخته می شد، وجود داشت.
سعید عمرانی، معاون قضائی دادستان کل 
کشور با حضور در برنامه گفت وگوی ویژه خبری 
ما در سازمان  آنچه  اظهار کرد:  شبکه دو سیما 
اموال تملیکی می بینیم تابع هیچ اصولی نیست 
و علل آن یک بیماری ۲۵، ۳۰ ساله است. وی 
با اشاره به اینکه بر این باور هستیم که یک قوه 
عزم  و  برآید  مشکلات  این  عهده  از  نمی تواند 
جدی سران قوا را می خواهد، ادامه داد: عمرانی 
بیان کرد ضعف مدیریت در سازمان جمع آوری 
و فروش اموال تملیکی، قطعی است و همچنین 
ساختار آن باید اصلاح شود. وی با بیان اینکه بار 
یک تریلی را می خواهند در یک وانت جا بدهند، 
وظیفه  و  نیست  قبول  قابل  وضع  این  گفت: 
آن ها این بوده که از ما مطالبه گری کنند. یک 
گزارشگر و یک نماینده از طرف ما و یک نماینده 
از طرف سازمان بفرستیم و برویم ببینیم کالا به 
کالا مشکل در چیست. معاون قضائی دادستان 
کل کشور گفت: با بازدیدی که از بخش داروییِ 
گمرک شهریار داشتیم جای تأسف بود که ۳۰۰ 
از سال ۹۵ وارد کشور شده بود و  تن سرم که 
حداکثر ظرف پنج ماه بعد از متروکه شدن باید 
فروخته می شد وجود داشت. وی در ادامه بیان 
کرد: بسیاری از انبارهای سازمان اموال تملیکی 
که  داشت  وجود  امکان  این  و  است  اجاره ای 
مشتری را برای خرید در همان انبارها برد. قطعاً 
اگر در فرایند رسیدگی به ترک فعل بر بخوریم 
در دادسراها رسیدگی می شود. اولین کار تغییر 
وضع موجود است که خواست رئیس جمهور و 

رئیس قوه قضائیه است

نایب رئیس انجمن داروسازان ایران مطرح کرد؛
واکسن آنفلوانزا تمام شد؛

قیمت واکسن ایرانی مشابه خارجی
نایب رئیس انجمن داروسازان ایران، از عدم 
واردات محموله های جدید واکسن آنفلوانزا در یک 
ماه اخیر خبر داد. سیدعلی فاطمی، اظهار داشت: 
از ۱۴ مهر ۱۴۰۰ تاکنون هیچ محموله جدیدی از 
واکسن آنفلوانزا وارد کشور نشده است. وی با اعلام 
اینکه واکسن های خارجی از هلند و فرانسه وارد 
شده بودند، افزود: در حال حاضر واکسن وارداتی 
با  فاطمی  نیست.  داروخانه ها موجود  آنفلوانزا در 
اشاره به از دست رفتن زمان طلایی تزریق واکسن 
آنفلوانزا، گفت: زمان طلایی تزریق واکسن آنفلوانزا 
از ۱۰ شهریور تا ۱۰ آبان بود. وی با عنوان این 
مطلب که تا نیمه های زمستان نیز امکان تزریق 
واکسن آنفلوانزا وجود دارد، افزود: به نظر می رسد 
وارد  آنفلوانزا  واکسن  جدید  محموله  نیست  قرار 
ایران  انجمن داروسازان  نایب رئیس  کشور شود. 
گفت:  آنفلوانزا،  ایرانی  واکسن  تولید  به  اشاره  با 
قبل  هفته  دو  را  ایرانی  واکسن  تحویل  سفارش 
گرفته اند اما اطلاع دقیقی از موجود بودن واکسن 
با  فاطمی  ندارم.  داروخانه ها  در  آنفلوانزا  ایرانی 
گلایه از قیمت واکسن ایرانی آنفلوانزا، افزود: قول 
داده بودند قیمت واکسن ایرانی از مشابه خارجی 
ارزان تر باشد که چنین چیزی نبوده و همان ۲۰۶ 
تعیین  ایرانی  برای فروش واکسن  را  تومان  هزار 
کرده اند که واکسن های وارداتی هم همین قیمت 

هستند.

۱۲۵ فوتی و ۶۱۴۳ ابتلای جدید کرونا 
در کشور

بنابر اعلام وزارت بهداشت، طی ۲۴ ساعت 
گذشته ۶هزار و ۱۴۳ بیمار جدید کووید -۱۹ در 
نیز  نفر   ۱۲۵ متاسفانه  شدندو  شناسایی  کشور 
جان خود را به دلیل این بیماری از دست دادند.
طبق اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، 
اساس  بر  و   ۱۴۰۰ آبان   ۲۳ روز  تا   ۲۲ روز  از 
معیارهای قطعی تشخیصی، ۶ هزار و ۱۴۳ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 

که ۹۰۴ نفر از آنها بستری شدند.
 ۶ به  کشور  در  کووید۱۹  بیماران  مجموع 

میلیون و ۳۷ هزار و ۷۱۸ نفر رسید.

 شمیران در قاب پاییز
معبر پاییزی در بوستان های 

فرامنطقه ای شمال تهران اجرا شد
معبر پاییزی با هدف بهره مندی از زیبایی 
های بصری فصل پاییز و ایجاد نشاط اجتماعی 
ای  فرامنطقه  های  بوستان  در  شهروندان  در 

شمال تهران اجرا شد.
به گـزارش امتیاز؛ وحید اسمعیلی رئیس 
اجرای  منطقه  این  شهرداری  سبز  فضای  اداره 
در  خلاقانه  طرحی  را  پاییزی  های  برگ  فرش 
شهر دانست و گفت: اجرای طرح های کم هزینه 
در  را  تهران  شهر  تواند  می  بالا  گذاری  تاثیر  با 
راستای رسیدن به شهری زیست پذیر برای همه 
با حضور و مشارکت شهروندان در لایه های شهر 
و ایجاد حس تعلق آنها به محل زندگیشان  ارتقا 

دهد.
»معبر  طرح  اجرای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
پاییزی« تا کنون در باغ راه باغ فردوس، بوستان 
شده  اجرا  قیطریه  و  نیاوران  جمشیدیه،  های 
پتانسیل  از  استفاده  با  این طرح   : داشت  اظهار 
های طبیعی و گردشگری منطقه یک به برکت 
گردش چهار فصل تهران اجرا شده تا با اهمیت 
بخشی به مناظر موجود، بتواند در کاهش دغدغه 
های شهری چون تهران،  فضایی دلنشین و آرام 
را برای حضور خانواده ها در طبیعت فراهم سازد.
اجرایی،  طرح  این  از  استقبال  با  اسمعیلی 
تصریح کرد: سعی شده برای اجرای این طرح با 
عدم جمع آوری برگ های پاییزی و انتقال برگ 
این مکان، و جانمایی  به  از سایر بوستان ها  ها 
المان های پاییزی فضایی طبیعی ایجاد شود تا 
شهروندان بتوانند لحظاتی را در آرامش به گشت 

و گذار بپردازند.
او گفت: این برنامه تا پایان فصل پاییز در 
بوستان های شمال تهران اجرا و شهروندان می 
توانند در قاب پاییزی عکسای زیبای خود را ثبت 

کنند.

بهسازی و تجدید روشنایی بوستان ها و 
میادین اصلی منطقه ۱۹

عملیات  اجرای  از   ۱۹ منطقه  شهردار 
و  اصلی  معابر  روشنایی  نواقص  رفع  و  بهسازی 
حال  رفاه  هدف  با   ۱۹ منطقه  عمومی  فضاهای 
شهروندان و ایمن سازی تردد در ساعات تاریکی 

خبر داد. 
شهردار  توکلی  علی  امتیاز،  گزارش  به 
و  نصب  قالب  در  فعالیت  این  گفت:  منطقه 
تاکنون  ها  بوستان  و  معابر  های  چراغ  تعویض 
امام  کوشان،  یاس،  الجواد،  های  بوستان  در 
شهید  کاظمی،  شهید  گلچین،  )ره(،  خمینی 
در  و  شده  انجام   ... و  نرگس  باران،  باکری، 
طی  است.   اجرا  حال  در  نیز  ها  بوستان  سایر 
این فعالیت به منظور اصلاح الگو و بهینه سازی 
جایگزین   COB پروژکتورهای   انرژی  مصرف 
همچنین  توکلی  شدند.  پرمصرف  پروژکتورهای 
به تأمین روشنایی زیر پل شهید سروری اشاره 
کرد که با نصب ۲۳ پروژکتور کم مصرف در این 
معبر مواصلاتی پراهمیت صورت گرفته است. به 
گفته او فعالیت تجدید روشنایی در میدان باران 
و  مادر  شهریاری،  میادین  در  و  شده  انجام  نیز 
محمودی نیز در حال اجرا است.  شهردار منطقه 
یکی  عنوان  به  روشنایی  تأمین  اینکه  بیان  با 
دفاع  بی  نقاط  بهسازی  در  ضروری  اقدامات  از 
برنامه  افزود: طی  شهری نیز محسوب می شود 
نقاط،  این  امنیت  ارتقاء  برای  شده  انجام  ریزی 
و  چراغ  پایه  بهسازی  و  احداث  برای  نقطه   ۴۴
۴ نقطه نیز به منظور فنس کشی مشخص شده 
است که پس از تأیید و اخذ مجوز معاونت فنی 
اجرایی  مرحله  وارد  تهران  شهرداری  عمرانی  و 

می شود.

الزامات بهداشتی بازگشایی مدارس 
ابتدایی و متوسطه اول از آذر ماه

دفتر سلامت و تندرستی وزارت آموزش و 
ابتدایی  مدارس  بازگشایی  استلزامات  پرورش، 
های  پروتکل  رعایت  منظر  از  اول  متوسطه  و 
مدارس  مدیران  از  و  تشریح  را  بهداشتی 
درخواست کرد تا نمون برگ تقاضای بازگشایی 

خود را در سامانه بارگذاری کنند.
دفتر سلامت و تندرستی وزارت آموزش و 
پرورش درباره روند واکسیناسیون دانش آموزان و 
متوسطه  و  ابتدایی  مدارس  بازگشایی  چگونگی 
اول توضیحاتی داد و اعلام کرد: با توجه به این 
که مجوز بازگشایی مدارس ابتدایی از ستاد ملی 
کرونا أخذ شده است، مدارس ما آماده میزبانی 
از دانش آموزان دوره متوسطه اول و دانش آموزان 

ابتدایی از اول آذرماه هستند.
بر اساس این گزارش؛ تا ۱۵ آبان ماه ۹۰.۱۹ 
و  اول  دز  ساله   ۱۸ تا   ۱۲ دانش آموزان  درصد 
۳۵.۲۹ درصد دانش آموزان دز دوم واکسن کرونا 

را دریافت کرده اند.
ابلاغی  به بخشنامه  با توجه  این اساس؛  بر 
متوسطه  اول  دوره  مدارس  بهداشت،  وزارت 
را  بهداشتی  های  لیست  چک  باید  ابتدایی  و 
برای بازگشایی تکمیل و در سامانه اعلام شده، 
بارگذاری کنند تا پس از آن درخواست مدیران 
بررسی های  از  پس  اعلام  و  منطقه  به  مدارس 
مدارس  لازم،  شرایط  داشتن  و  گرفته  صورت 
مورد نظر با رعایت پروتکل های بهداشتی، اقدام 

به بازگشایی حضوری نمایند.
حضوری،  بازگشایی  در  است؛  ذکر  شایان 
ضروری است؛ علاوه بر تهویه مناسب کلاس های 
باید  همدیگر  از  دانش آموزان  فاصله  درس، 
حداقل ۱.۵ متر باشد و تمام دانش آموزان ماسک 
بهداشت  باشند، همچنین رعایت  و واکسن زده 
فردی برای دانش آموزان ضروری است که در این 

راستا خانواده ها باید این امر را آموزش دهند.
روابط  و  رسانی  اطلاع  مرکز  گزارش  به 
عمومی وزارت آموزش و پرورش، والدین باید به 
بچه های خود یاد دهند که قبل و بعد از خروج از 
مدرسه دست های خود را شسته و از مواد غذایی 
استفاده  مدرسه  باز  فضای  در  بندی شده  بسته 
ماسک  دانش آموزان  است  لازم  همچنین  کنند. 
مواقع  در  تا  باشند  داشته  خود  همراه  اضافی 

ضروری از آن استفاده کنند.

افزایش ۱۸ درصدی خودروهای پایتخت در دوران کرونا
تعداد  افزایش ۱۸ درصدی  از  بزرگ  تهران  راهور  پلیس  رییس 
خودروها در پایتخت نسبت به قبل از شیوع کرونا خبر داد و گفت که 

ترافیک تهران افزایش پیدا خواهد کرد.
آلودگی  و  ترافیک  اینکه  بیان  با  سردار محمد حسین حمیدی 
هوا در تهران سابقه ۶۰ ساله دارد، گفت: در مقطعی که شاهد شیوع 
کرونا بودیم ترافیک تهران موضوعیت خود را از دست داده بود و به 
دلیل محدودیت ها، در خیلی مقاطع تردد به سهولت انجام می شد. 
اما امروز پس از فراگیری واکسیناسیون و بازشدن مشاغل و بازگشایی 
در  ترافیک  پرحجم شدن  شاهد  مهر  اول  از  تجاری،  و  اداری  مراکز 

تهران هستیم که البته این شرایط  در کل کشور هم وجود دارد.
وی با بیان اینکه افزایش تردد خودروها در تردد شهری به دلیل 
شیوع کرونا در این اتفاق تاثیر داشته است، گفت:  در عین حال ضعف 
بر  ها،  شخصی  بردوش  ترافیک  بار  ریختن  و  عمومی  نقل  و  حمل 
افزایش ترافیک دامن زده است. اما باید توجه داشته باشیم که ما هنوز 
به دوره پیک ترافیک قبل کرونا نرسیده ایم و امروز نسبت به دوران 

کرونا ترافیک بیشتر شده است.
با  بزرگ  تهران  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رییس  گفته  به 
بازگشایی مدارس و مراکز درسی قطعا ترافیک تهران افزایش می یابد.
افزایش ۱۸ درصدی شمار خودروها در تهران نسبت به  از  وی 
قبل از کرونا خبر داد و گفت:  کنترل تعداد خودروها در تهران نیاز به 
را دارد و  بالادستی دارد. شهرداری وظیفه خدمات شهری  نهادهای 
افزایش حمل و نقل عمومی و محدود کردن تردد خودروهای شهری 

و توسعه محدوده طرح ترافیک از جمله کارهایی است که برای کنترل 
ترافیک و آلودگی شهری انجام داده است.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی تهران توضیح داد: در رسانه ها 
مصاحبه های زیادی از سوی مسوولان منتشر می شود که تهران قفل 
می شود و از ۲۰ سال پیش این سخن ها بیان شده است. علت عدم 
این اتفاق، توسعه شهر است و پل ها و تونل ها و... ترافیک را در بخش 
های مختلف توزیع کرد اما اگر بخواهیم توسعه شهری را خودرو محور 
ادامه دهیم شاهد افزایش سفر و ترافیک در سال های آتی و افزایش 
نیز  رانندگی  تصادفات  وقوع  مورد  در  وی  شویم.  می  شهر  آلودگی 
گفت: سهم تصادفات ما در سال ۸۹ چهار و نیم درصد بوده است که با 
اقدامات انجام شده و علیرغم افزایش تعداد خودروها و موترسیکلت ها 

به سه و نیم درصد از کل تصادفات کشوردر سال ۹۹ رسید.
حمیدی ادامه داد:  هر چقدر که حمل  و نقل عمومی ما ضعیف 
تر عمل کند ترافیک خودروی شخصی  هم افزایش پیدا می کند . 
ترافیک در ایام کرونا کمتر شد چرا که هر کس که به خیابان می آمد 
جریمه می شد و تردد ها ممنوع بود وهمین الان هم تردد ها ۵۰۰ 
هزار تومان  و یک میلیون تومان جریمه دارد و همین الان  در دورن 

شهر هم تردد در شب ها در بحث تردد شبانه ممنوع است.
رشد  همین  با   : داد  ادامه  بزرگ  تهران  راهور  پلیس  رییس    
جمعیت و خودرو ، در دهه گذشته فقط یعنی علیرغم افزایش خودرو 
و توسعه شهر تصادفات ما در سال ۱۳۸۹ افزایشی بوده است ولی در 
بازدارندگی  و  ها  سامانه  افزایش  و  قانون  اصلاح  بدلیل  گذشته  دهه 

قوانین که اتفاق افتاد و تحولاتی که در حوزه اصلاحات هندسی  و 
آموزش ها و رسانه ها وفرهنگ سازی و اتفاقاتی  که دست به دست 
هم داد یک روند کاهشی و نوزلی داشته ایم و تصادفات فوتی از ۱۰۵۲ 

نفر در سال گذشته رسیده به ۵۸۴ نفر در سال رسیده است .
وی که در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، درباره آلودگی 
و  نماییم  حل  را  ترافیک  مساله  بتوانیم  ما  وقت  هر   : گفت  هم  هوا 
ترافیک پاک داشته باشیم و خودروهای  ما سوخت پاک داشته باشند 

می توانیم مطمئن باشیم که هوای ما هم پاک باشد .
 حمیدی با بیان اینکه در دوره های گذشته شهر به سمت خودرو 
ابتدا که شهر ساخته شده است  از همان  محوری رفته است، گفت:  
افزایش سفر و افزایش تردد با خودرو بوده است و حتی ناوگان حمل 
و نقل عمومی  که توسعه پیدا کرده است روی سوخت فسیلی  آن 
کار کرده ایم یعنی ناوگان حمل و نقل عمومی  که در شهر هستند 
از سوخت فسیلی استفاده می کنند که اتوبوسهای بی آر تی  و غیره 
نمونه بارز آن هستند و اینها جز آلودگی چیزی از خوشان باقی نمی 

گذارند .
کاهش اتوبوس های حمل و نقل عمومی در تهران

وی افزود : مدیریت شهری در حال حاضر با یک چالش بزرگی 
روبرو است ناوگان فرسوده و همین ناوگان فرسوده هم تعدادش کم 
شده یعنی  ما در قبل از کرونا ۶۵۰۰ دستگاه اتوبوس فعال داشته ایم 
الان به ۲۰۰۰ دستگاه رسیده است که این تعداد با این همه جمعیت 

چه کاری می تواند انجام دهد؟
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